
Dagsorden for møde i Østerbroskolens skolebestyrelse 17-04-2023  
  
Østerbroskolen - Personalerum, kl. 16.30-19.00 
 

Afbud: Kasper, Peter, Claus  
 

Tid  Hvad  Hvordan  

16.30  Dagsorden  Til godkendelse  

16.35  Nyt fra elevrådet  

Fælles elevråd: 
• Trivsel er det gennemgående tema  
• Der har været besøg af en biolog hvor de bl.a. har kigget 

på CO2-aftryk i fødevare  
• Tanker om at få musik på toiletter for at gøre det mindre 

lydt.  

 
Lokale elevråd: 

• Her er trivsel og omsorg også det aktuelle tema, hvor de i 
øjeblikket har fokus på mobning. 

• UC ønsker en tur til Berlin, på samme måde som 9. 
klasserne er afsted (normalt har UC været på mindre ture, 
som f.eks. Gedesby). Fremadrettet kan UC-elever evt. 

inviteres med hvis de har mod på det.   

Orientering + 

drøftelse  

16.45 Skolebestyrelsesvalg – Supplering til skolebestyrelsen 
 
Vi har fået 2 nye medlemmer i skolebestyrelsen: 
 

Bettina, mor til Samuel i UCU og Sander, far til Agnete i BHK.  
 
Bettina Elsborg som medlem med stemmeret og Sander Pedersen 
som suppleant. 
 

Begge deltager i møderne fremadrettet. 

Orientering og 
drøftelse 

16.55 Orientering fra ledelsen 
 
Det er overordne vores indtryk at det går rigtig godt. Vi har få 
negative forældrehenvendelser til ledelsen, hvilken plejer at være 
en god indikator. 
 

Blokkene på Vendsysselvej fjernes, og det kan bl.a. mærkes ved 
at der er børn der fraflytter området og udmeldes fra 
Østerbroskolen.  
 

Orientering samt 
uddybning  

17.05 Skolebod 

• Fødevarestyrelsen 
• Opsamling og videre arbejde 

 
Der er stadig usikkerhed på hvad og hvor meget vi må udbyde 
som skolebod, uden at ryge under fødevarestyrelsens regler.  

 

Som udgangspunkt er der en bagatelgrænse så længe det er 
småting der ikke erstatter et måltid.  
 
Vi går videre med at få etableret en skolebod. Vi finder ud af 
hvordan vi gør det på en måde der kan løftes under de rammer vi 
har på Østerbroskolen og med de regler der gælder på området.  
 

  

Drøftelse  



17.35 Legeplads 
• Vi har store udfordringer med vådt terræn. Hvad kan vi 

gøre? 
 

Christa har undersøgt reglerne under vandløbsloven: Hvis der er 
etableret dræn, og de efterfølgende er blevet ødelagt, siger 
reglerne at de skal reetableres. Ledelsen undersøger med 
ejendomscentret om der er etableret dræn.  
 
Vi samler billeder af problemets omfang når der har været meget 
nedbør (vi har allerede en del billeder af området når det står i 

vand).  
 
Skolebestyrelsen (Jonathan og Jesper) laver en skrivelse til 
ejendomscentret med henblik på at øge opmærksomheden på 
problematikken. 
 

Orientering + 
drøftelse  

17.55 Timefordelingsplan 

• Ændringer fra skoleår 2022/2023 til 2023/2024 
 
Kommende ændringer ift. indeværende skoleår: 

• Man går fra 2 til 3 lektioners idræt i udskolingen 

• Man går ned i understøttende undervisning i udskolingen 
 
Derudover er det muligt at flytte rundt på timer inden for den 
enkelte fagblokke. Ledelsens anbefaling er at vi går videre med at 
følge anbefalingen ift. det vejledende timetal fra UVM. 
Skolebestyrelsen har ingen indvendinger.   

Drøftelse + beslutning 

18.15 UUV – Understøttende undervisning 
• Frihedsgraden forlænges ift. muligheden for at omlægge 

UUV-timerne (helt eller delvist) til 2-lærer ordning. Det 
giver mulighed for at reducere længden af skoledagen for 
eleverne samtidig med der frigives ressourcer til flere 
voksne i klassen. 

 

 Der er enighed om at udnytte frihedsgraden og fjerne UUV i 
kommende skoleår. Hermed reduceres skoledagens længde for de 
fleste af eleverne. Samtidig frigøres der ressourcer der 
fremadrettet kan anvendes til 2-voksen ordning.  
 

Drøftelse + beslutning 

18.35 Evt.  
 
Carsten og Christa har været til dialogmøde med lokalpolitikkerne: 
Fokus på overgange (fra daginstitution til skole, samt lokalt 
mellem afdelingerne på de skolerne) 
 

Der arbejdes stadig videre på Friheden.  
 
Vi skriver ud omkring Kys og Kør så forårsbørn-forældre også er 
blevet orienteret.  

 

   

   

   

   

  
 


